

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative;

2. *Recalls* its resolutions 977 (XIII), of 19 March 1954, 1044 (XIV) and 1050 (XIV) of 12 July 1954 and 1148 (XV) of 21 February 1955 on previous petitions relating to certain incidents mentioned in the present petitions.

#### ANNEX

##### LIST OF PETITIONS

1. Bafia notables at Douala (T/PET.5/366).
2. Mr. Jean Mambou (T/PET.5/381 and Add.1 to 3).
3. Mr. Jean Mbogué (T/PET.5/382).
4. Mr. Mathieu Mouliem (T/PET.5/478).
5. Mr. Salamon Ngapua (T/PET.5/479).
6. Mr. Moïse Mountoumjou Mbomba (T/PET.5/480).
7. Mr. Gustave Gouïfe (T/PET.5/545).

*660th meeting,  
16 February 1956.*

#### 1476 (XVII). Petitions relating to the October 1954 incidents at Maroua (T/PET.5/337, 350, 358, 369 and 547)

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petitions concerning the Cameroons under French administration which are listed in the annex to the present resolution, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/OBS.5/57, T/OBS.5/60, T/OBS.5/66, T/L.624),

*Takes note* of the observations of the Administering Authority.

#### ANNEX

##### LIST OF PETITIONS

1. Chairman of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/337).
2. Vice-Chairman of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/350).
3. General Secretary of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/358).
4. Union des populations du Cameroun (T/PET.5/369).
5. Chairman of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/547).

*660th meeting,  
16 February 1956.*

#### 1477 (XVII). Petitions relating to the October 1954 incidents at Maroua (T/PET.5/475, T/PET.5/515)

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petitions concerning the Cameroons under French administration which are listed in the annex to the present resolution, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/OBS.5/57, T/OBS.5/60, T/OBS.5/66, T/L.624),

*Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

#### ANNEX

##### LIST OF PETITIONS

1. Mr. Samuel Mekou (T/PET.5/475).
2. Indigenous inhabitants of New-Bell (Funkel) (T/PET.5/515).

*660th meeting,  
16 February 1956.*

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

2. *Rappelle* ses résolutions 977 (XIII) du 19 mars 1954, 1044 (XIV) et 1050 (XIV) du 12 juillet 1954, et 1148 (XV) du 21 février 1955, concernant des pétitions antérieures qui traitent de certains incidents mentionnés dans les présentes pétitions.

#### ANNEXE

##### LISTE DES PÉTITIONS

1. Notables Bafia à Douala (T/PET.5/366).
2. M. Jean Mambou (T/PET.5/381 et Add.1 à 3).
3. M. Jean Mbogué (T/PET.5/382).
4. M. Mathieu Mouliem (T/PET.5/478).
5. M. Salamon Ngapua (T/PET.5/479).
6. M. Moïse Mountoumjou Mbomba (T/PET.5/480).
7. M. Gustave Gouïfe (T/PET.5/545).

*660ème séance,  
16 février 1956.*

#### 1476 (XVII). Pétitions relatives aux incidents d'octobre 1954 à Maroua (T/PET.5/337, 350, 358, 369 et 547)

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* les pétitions concernant le Cameroun sous administration française dont la liste figure en annexe à la présente résolution, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/OBS.5/57, T/OBS.5/60, T/OBS.5/66, T/L.624),

*Prend acte* des observations de l'Autorité administrante.

#### ANNEXE

##### LISTE DES PÉTITIONS

1. Président de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/337).
2. Vice-Président de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/350).
3. Secrétaire général de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/358).
4. Union des populations du Cameroun (T/PET.5/369).
5. Président de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/547).

*660ème séance,  
16 février 1956.*

#### 1477 (XVII). Pétitions relatives aux incidents d'octobre 1954 à Maroua (T/PET.5/475, T/PET.5/515)

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* les pétitions concernant le Cameroun sous administration française dont la liste figure en annexe à la présente résolution, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/OBS.5/57, T/OBS.5/60, T/OBS.5/66, T/L.624),

*Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

#### ANNEXE

##### LISTE DES PÉTITIONS

1. M. Samuel Mekou (T/PET.5/475).
2. Population autochtone de New-Bell (Funkel) [T/PET.5/515].

*660ème séance,  
16 février 1956.*